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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz a Budapesten és Pest megyében élő súlyosan 
fogyatékos betegek sorsa, ha szüleik már nem tudnak majd róluk gondoskodni?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

2018. márciusában hat súlyos fogyatékossággal élő felnőtt és az őket ápoló édesanyjuk pert indított
az illetékes minisztérium ellen. Azt akarták elérni, hogy bíróság mondja ki, hogy súlyosan sérti a
fogyatékossággal  élők  jogait  az  a  helyzet,  hogy  a  fogyatékkal  élő  budapestiek  számára  nincs
támogatott lakhatási lehetőség, holott az államnak is kötelessége lenne lakást és szolgáltatásokat
biztosítani  az  érintettek  számára.  Négy év  pereskedés  után,  tavaly  bíróság  mondta  ki  a  súlyos
jogsértést és jóvátételre kötelezte az államot.

Mindezek után a minisztérium felülvizsgálati kérelmet nyújtott be és a Kúria úgy döntött,  hogy
mégsem kötelezhető  az  állam arra,  hogy támogatott  lakhatást  biztosítson,  sőt  még a kártérítési
kötelezettséget is  visszavonta.  A döntés  szerint ugyanis  az államtól nem lehet kikényszeríteni a
segítséget, még akkor sem, ha törvényben meghatározott feladatát mulasztja el. Tehát valóban jár
minden  fogyatékos  embernek  támogatott  lakhatás  Budapesten,  de  ezt  peres  úton  nem  lehet
kikényszeríteni.

A minisztérium válasza az volt a Kúria döntésére, hogy egyébként folyamatban van egy 25 milliárd
forintos  keretösszegű  pályázat  értékelése,  amely  „a  támogatott  lakhatás  kialakítását  szolgálja”.
Ugyanakkor tudomásom szerint ez nem vonatkozik Budapestre és Pest megyére. Pedig korábban az
érintettek  kifejezetten  kérték  a  területi  korlátozás  feloldását  annak  érdekében,  hogy  Közép-
Magyarországon  is  létrejöhessenek támogatott  lakhatási  szolgáltatások,  és  az  itt  élő  fogyatékos
emberek ne kényszerüljenek vidékre.

Mindezek miatt kérdezem:



1.  Elégedetten  dőltek  hátra  a  Kúria  döntése  után?  Önöket  valóban  nem  érdekli  a  súlyosan
fogyatékos emberek sorsa?

2.  Mi lesz  a  Budapesten  vagy Pest  megyében élőkkel,  ha  szüleik már  nem tudnak majd róluk
gondoskodni?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Gurmai Zita
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